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 Asianro 389/12.03.02/2017 

§ 73 

Valtuutettu Sirpa Ekin ym. valtuutettujen aloite koskien kirjastokahvilan perusta-

mista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 40 §  

 

 Valtuutettu Sirpa Ek jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kirjasto on viihtyisä paikka mutta sieltä puuttuu jotain hyvin olennais-

ta -kahvila. 

 

Kahvila ja kirjasto sopivat mainiosti yhteen. Raision kirjastossa ei ole vakituis-

ta kirjastokahvilaa vaikka se voisi olla siellä hyvä lisäpalvelu ottaen huomioon 

että kirjasto kerää runsaasti kävijöitä. 

 

Kirjastossa on järjestetty pop up -kahvila sekä maahanmuuttajille erikseen 

kielikylpykahvilatoimintaa joka ei kuitenkaan ole ollut avoin kaikelle yleisölle. 

Myös isommissa tapahtumissa on silloin tällöin buffet tyyppistä kahvilatoimin-

taa. 

 

Vakituisen kirjastokahvilan rooli erilaisissa kirjaston tapahtumissa voisi olla 

keskeinen, pistäytymispaikka, jopa olohuone jonne on mukava tulla tapaa-

maan tuttuja kirjastokäynnin yhteydessä. 

 

Kahvilaa voisi testata vaikka kokeilumuotoisesti ensin omakustannusperiaat-

teella ja pyytää asiakaspalautetta siitä. 

 

Voisiko kahvilan pyörittäminen toteutua esimerkiksi osittain nuorisopalvelui-

den kanssa sekä toimia kaupungin työllisyystoiminnan sateenvarjon alla. 

Kahvila voisi tarjota nuorelle työkokeilumahdollisuuden tai jopa oppisopimus-

koulutukseen työpaikan. Sitä voisi pyörittää myös vuoroissa nuorten asiakkai-

den toimesta ja samalla tarjota kahvilassa työskenteleville hygieniapassin. Se 

voisi olla osa työssäoppimis kokonaisuutta alan opiskelijoille tai tarjota harjoit-

telumuodon työkokeiluna niin että nuori voisi saada kokemuksen kautta pistei-

tä alan koulutukseen hakeutuessaan. 

 

Kauppaoppilaitos on käytännössä kirjastoa miltei vastapäätä, samoin ammat-

tikoulu ja opiskelijat voisivat saada tuosta hyvän mahdollisuuden vaikka näy-

töilleen ideoidessaan kokonaisuutta ja tehden sille vaikka liiketoimintasuunni-

telman. 

 

Toinen vaihtoehto voisi olla antaa mahdollisuus kaupungin eri yhdistystoimi-

joille (erilaiset seurat ja harrastetoimijat), jotka voisivat tehdä palveluitaan tun-
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netuksi kahvilan kautta ja vuorotellen pitää kahvilavuoroja. tällöin kirjastossa 

voisi olla näihin toimijoihin liittyen erilaisia teemapäiviä ja -viikkoja. 

 

Tällä valtuustoaloitteella ehdotamme että Raisiossa selvitetään mahdollisuut-

ta pysyvän kirjastokahvilan perustamiseksi. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Sirpa Ek  Jarmo Rosama 

Kimmo Kosonen Anita Ruusuranta 

Raimo Sulonen Saila Rintee 

Janne Laulumaa Vesa Parantainen 

Teuvo Helenius Veijo Mikola 

Hannele Lehto-Laurila Anneli Kivijärvi” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

 ”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sirpa Ekin aloitteen koskien 

kirjastokahvilan perustamista sivistyskeskuksen valmisteltavaksi - - - ” 

 

 

Kaupunginhallitus 21.5.2018 § 175 

 

 Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 16.5.2018: 

 

Kirjastoon on toivottu kahvilaa Kirjastotalon avaamisesta vuodesta 1999 läh-

tien, sillä kahvila laajentaisi kirjaston tapahtumatoimintaa ja palveluita merkit-

tävästi. Tilaa on kuitenkin vaikea tarjota yksityiselle yrittäjälle, sillä kaupungin 

ja Rasekon sopimus Martinsalin käytöstä rajaa kahviotilan vuokraamista yksi-

tyiselle yrittäjälle. Kirjastossa on toiminut kahvila yhden kesän 2007, kun Ul-

pukan kahvilayrittäjä siirsi kahvilatoiminnan Kirjastotaloon Ulpukan remontin 

takia.  

 

Pop up -luonteisesti kahviota kirjastossa ovat pitäneet muutaman viikon ker-

rallaan erilaiset yhdistykset ja Raision seurakunta. Erilaisissa tapahtumissa 

väliaikatarjoiluna kahvion ovat järjestäneet mm. Vaisaaren koululuokat tai rai-

siolaiset yhdistykset. Kaikki kahvilakokeilut ovat saaneet asiakkailta erittäin 

hyvän vastaanoton.  

Kirjasto on myös useamman kerran ollut yhteydessä pop up -kahviloita pitä-

neisiin tahoihin, mm. Kota – Lasten ja nuorten hyvinvointi ry:n ja muiden työ-

pajatoimintaa toteutettavan kahvilatoiminnan saamiseksi Kirjastotaloon. 
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Myöskään nuorten työpajatoiminnalle ei ole ollut resursseja huolehtia kahvios-

ta. 

Sivistyskeskus on kevään 2018 aikana käynyt keskusteluja Rasekon kanssa 

kirjaston kahvilan ylläpitämisestä ja kahvilatoiminnan ajoittaisesta järjestämi-

sestä. Raseko on suhtautunut esitykseen positiivisesti ja tavoitteena on aloit-

taa yhteistyö kahvilantoiminnan järjestämisestä opiskelijatyötoimintana luku-

vuoden 2018 – 2019 aikana. 

 

Toiminnan järjestämisestä on käyty keskustelua myös kaupungin nuorisotoi-

men kanssa. Nuorisotoimi ylläpitää vastaavanlaista kahvilatoimintaa jo tällä 

hetkellä nuorisokeskuksen tiloissa ja myös heidän osallistuminen kirjaston 

kahvilan ylläpitämiseen jatkossa on mahdollista.   

Vapaa-aikalautakunnan toukokuun kokous peruuntui ja asia viedään tiedoksi 

lautakunnan kesäkuun kokoukseen.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Sirpa Ek  
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